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Hierbij stuur ik u de antwoorden op de vragen van de leden Hamer (PvdA), Dibi (GroenLinks) en 
Pechtold (D66) van uw Kamer over te lage basisschooladviezen voor Amsterdamse kinderen van 
allochtone afkomst. Het betreft de vragen met het kenmerk 2060708190, 2060708220 en 
2060708240. 
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
 
Sharon A.M. Dijksma 
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Antwoorden op de vragen van de leden Hamer (PvdA), Dibi (GroenLinks) en Pechtold (D66) aan de 
minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over te lage basisschooladviezen voor Amsterdamse 
kinderen van allochtone afkomst (ingezonden 23 februari 2007). 
 
Vragen van het lid Hamer 
Vraag 1 
Heeft u kennisgenomen van het rapport ‘Basisschooladviezen en etniciteit’, waaruit blijkt dat 
Amsterdamse kinderen van allochtone afkomst vaker een schooladvies krijgen dat niet overeenkomt 
met de uitkomsten van hun Cito-toets dan kinderen van autochtone afkomst?  
 
Antwoord 
Ja. 
 
Vraag 2 
Hoe beoordeelt u dit verschijnsel? 
 
Antwoord 
Het is uiteraard niet wenselijk dat leerlingen gemiddeld een lager schooladvies krijgen dan de Cito-
toetsscores achteraf rechtvaardigen. Het verschijnsel betreft niet alleen allochtone kinderen, maar 
ook autochtone kinderen met laag opgeleide ouders. De Onderwijsraad heeft ook aandacht besteed aan 
het vraagstuk van onderadvisering in het onlangs verschenen advies ‘Presteren naar vermogen’. De 
conclusie van dit rapport is dat over- en onderadvisering landelijk gezien weinig voorkomen. Misschien 
is het gemiddeld wat lagere advies voor allochtone leerlingen in grote steden ook een reactie op de 
jaren negentig, waarin sprake is geweest van te hoge adviezen voor deze groep leerlingen.    
 
Vraag 3 
Bent u bereid de onderwijsinspectie op te dragen om te onderzoeken in hoeverre dit verschijnsel zich 
landelijk voordoet? 
 
Antwoord 
In heb de onderwijsinspectie bereid gevonden dit onderzoek uit te voeren. De inspectie bepaalt in 
overleg met mij de precieze vraagstelling van het onderzoek. In ieder geval wordt onderzocht waarom 
docenten soms een afwijkend advies geven aan leerlingen. In het onderzoek neemt de inspectie ook de 
sociaal-economische achtergrond van de leerlingen (en hun ouders) mee. Omdat de inspectie zelf niet 
beschikt over deze gegevens, werkt zij voor het onderzoek samen met een instelling die wel toegang 
heeft tot deze gegevens. De Kamer ontvangt bij het onderzoeksrapport van de inspectie ook mijn 
beleidsreactie op het onderzoek. 
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Vraag 4 
Bent u bereid om de onderwijsinspectie met de Amsterdamse basisscholen in contact te laten treden 
over dit verschijnsel?  
 
Antwoord 
Ja. 
 
Vragen van het lid Dibi 
Vraag 1 
Deelt u de mening dat de conclusie van het rapport, dat allochtone kinderen met dezelfde Citoscore als 
autochtone kinderen systematisch een lager schooladvies krijgen 2), schokkend en onwenselijk is? 
 
Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 2 van het lid Hamer 
 
Vraag 2 
Bent u bereid nog vóór Prinsjesdag een vergelijkend onderzoek uit te voeren onder basisscholen in heel 
Nederland?  
 
Antwoord 
Ja, zie het antwoord op vraag 3 van het lid Hamer. Dit onderzoek kan voor Prinsjesdag uitgevoerd zijn.  
 
Vraag 3 
Ziet u ook de noodzaak van het openbaar maken van de schooladviezen, naast het openbaar maken van 
de Citoscores?  
 
Antwoord 
Over de vraag of het wenselijk is om de schooladviezen en de Citoscores openbaar te maken, zal ik 
overleggen met de inspectie. Op dit moment bekijkt de inspectie hoe de informatie over scholen beter 
gepresenteerd kan worden. Scholen zijn al verplicht in de schoolgids informatie op te nemen over de 
resultaten die zij bereiken in hun onderwijsleerproces.  
Daarnaast heeft de school in eerste instantie contact met de individuele ouders over het advies in 
relatie tot de prestaties. De meeste ouders hebben op school een gesprek over het schooladvies van 
hun kind.  
 
Vraag 4 
Bent u van plan dit voorstel uit te voeren? Zo ja, kunt u de Kamer vóór 1 juni a.s. informeren over de 
stand van zaken? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 3. Voor 1 juni zal ik de Kamer informeren over de stand van zaken. 
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Vragen van het lid Pechtold 
Vraag 1 
Heeft u kennis genomen van de uitspraken van Zeki Arslan (FORUM) over de reden van 
onderadvisering bij leerlingen van allochtone afkomst, namelijk dat de leerkrachten hun oordeel deels 
baseren op het opleidingsniveau en het werk van de ouders van de leerling? 1) 
 
Antwoord 
Ja. 
 
Vraag 2 
Deelt u het oordeel dat de zorgvuldigheid gebiedt niet (alleen) de invloed van etniciteit, maar ook van 
de sociaal-economische achtergrond van leerlingen op het basisschooladvies te onderzoeken? Zo ja, 
bent u bereid de onderwijsinspectie op te dragen te onderzoeken in hoeverre het basisschooladvies van 
zowel autochtone als allochtone leerlingen in Nederland beïnvloed wordt door hun sociaal-
economische achtergrond? Zo neen, waarom niet?  
 
Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 3 van het lid Hamer. 
 
 
 
1) Nova, 20 februari 2007 
 
2) Onderzoeksverslag ‘Basisschooladviezen en etniciteit’, Dienst Maatschappelijke Ontwikkeling, 
Gemeente Amsterdam, 29 januari 2007 
 


